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PROTOKÓŁ  NR  LIII/14 

z LIII SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  IV  KADENCJI 
 

(25.08.2014 r. – Sala Koncertowa przy Zespole Szkół Muzycznych w Sosnowcu, 

ul. Wawel 2) 

 

1. Otwarcie sesji – godz. 10
10

 – radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący 

Sejmiku Województwa Śląskiego. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – sesja dzisiejsza 

odbywana w Sosnowcu kończy cykl sesji wyjazdowych. Sejmik odbywał 

wizyty stolicach wszystkich subregionów – nie ma co prawda subregionu 

zagłębiowskiego, ale jest oczywistym, że Sejmik jako najwyższa władza 

uchwałodawcza w regionie nie może nie odbyć wizyty w niezwykle ważnej 

historycznie, gospodarczo części regionu, w Sosnowcu. Na ręce Pana 

Prezydenta, Przewodniczącego Rady Miasta pragnę w imieniu Sejmiku złożyć 

podziękowanie za zaproszenie. Informuję, iż na spośród 48 radnych Sejmiku 

Województwa Śląskiego w dzisiejszej sesji, zwołanej zgodnie z art. 21 ust. 1 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie województwa, uczestniczy 

zgodnie z listą obecności 37 radnych. Stwierdzam tym samym prawomocność 

obrad LIII sesji. Najserdeczniej witam przybyłych na dzisiejszą sesję 

przedstawicieli parlamentu w osobach: Pana Posła Jarosława Pięty i Pana 

Piotra van der Coghena. Pragnę powitać gospodarzy w osobach: Pana 

Kazimierza Górskiego, Prezydenta Miasta Sosnowiec oraz Pana Mateusza 

Rykały, Przewodniczącego Rady Miasta. Serdecznie witam także Panią Ilonę 

Żurek, Kierownika Ośrodka Badań Regionalnych Urzędu Statystycznego w 

Katowicach, Pana Piotra Gruchela, Naczelnika Wydziału Kultury Urzędu 

Miasta Cieszyn oraz Pana Krzysztofa Szelonga, Dyrektora Książnicy 

Cieszyńskiej. Pozwólcie Państwo, że w gronie uczestników przywitam 

przedstawicieli zaprzyjaźnionej Ukrainy w osobach dwóch młodych Pań: 

Taisy Bratasiuk i Taisy Aleksiejewej. Witam także Panią Redaktor Monikę 

Krasińską z Polskiego Radia Katowice. Witam Wicewojewodę, Pana Piotra 

Spyrę, witam także Zarząd Województwa Śląskiego na czele z Panem 

Marszałkiem Mirosławem Sekułą. Witam Panią Skarbnik Elżbietę Stolorz-

Krzisz, witam Pana Krzysztofa Dzierwę, Sekretarza Województwa, witam 

dyrektorów wydziałów oraz jednostek Urzędu Marszałkowskiego, witam 

również przedstawicieli publikatorów. Witam w końcu gospodarzy sesji 

Szanownych Państwa Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego. 

W dniu dzisiejszym w prowadzeniu obrad pomagać mi będzie komisja 

skrutacyjna w składzie: Pani Radna Katarzyna Zapart, Pan Radny Piotr 

Czarnynoga, Pan Radny Grzegorz Wolnik. 
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2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Sosnowiec łączy – wystąpienie Pana Kazimierza Górskiego, Prezydenta 

Sosnowca, prezentacja miasta. 

4. U nas żyje się lepiej – warunki życia ludności w Województwie Śląskim – 

wystąpienie Pana Mirosława Sekuły, Marszałka Województwa Śląskiego. 

5. Przyjęcie protokołów z XLVIII, XLIX i LII sesji Sejmiku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego uczczenia 

100. rocznicy wybuchu I wojny światowej (druk IV/901). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego uczczenia 

95. rocznicy wybuchu I Powstania Śląskiego (druk IV/902). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego uczczenia 

Ślązaków walczących w szeregach Legionów Polskich w 100. rocznicę 

wymarszu z Cieszyna Legionu Śląskiego (druk IV/903). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Województwa Śląskiego na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w 

okręgu wyborczym w wyborach do Sejmiku Województwa Śląskiego (druk 

IV/863). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Biura Regionalnego 

Województwa Śląskiego w Brukseli (druk IV/870). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia 

wojewódzkiej jednostki organizacyjnej pod nazwą „Śląskie Centrum 

Przedsiębiorczości” (druk IV/871). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Ośrodka Leczniczo-Rehabilitacyjnego dla Dzieci 

Kamieniec-Zbrosławice w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością ze 

100 % udziałem Województwa Śląskiego (druk IV/874). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozszerzenia działalności Centrum Leczenia 

Oparzeń w Siemianowicach Śląskich (druk IV/872). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/51/8/2014 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 2 czerwca 2014 roku w sprawie 

ograniczenia działalności podstawowej Szpitala im. Stanisława 

Leszczyńskiego w Katowicach (druk IV/873). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez 

Wojewódzki Szpital Chorób Płuc im. dra Alojzego Pawelca w Wodzisławiu 

Śląskim, w drodze przetargowej, na czas oznaczony 10 lat, byłej jadalni 

kuchennej z przeznaczeniem na prowadzenie Pracowni Tomografii 

Komputerowej (druk IV/875). 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia na czas oznaczony 10 lat umowy dzierżawy 

ze spółką kapitałową ze 100-procentowym udziałem Województwa 

Śląskiego, powstałą w wyniku przekształcenia Uzdrowiska Goczałkowice-

Zdrój Wojewódzkiego Ośrodka Reumatologiczno-Rehabilitacyjnego w 

Goczałkowicach-Zdroju (druk IV/890). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia obszaru ograniczonego 

użytkowania dla „Budowy drogi publicznej Drogowej Trasy Średnicowej 

Katowice-Gliwice Część „Zachód” od km 5+320,00 do km 8+119,85 

(odcinek G1)” (druk IV/877). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia obszaru ograniczonego 

użytkowania dla Międzynarodowego Portu Lotniczego „Katowice” w 

Pyrzowicach (druk IV/879). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/25/2/2012 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 24 sierpnia 2012 roku w sprawie wykonania 

„Planu gospodarki odpadami dla Województwa Śląskiego 2014” (druk 

IV/878). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian składu Rady Nadzorczej 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Katowicach (druk IV/876). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Czerwionka-Leszczyny (druk IV/880). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Wodzisław Śląski (druk IV/881). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Zabrze (druk IV/882). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Myszków (druk IV/883). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Suszec (druk IV/884). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Miedźno (druk IV/885). 

27. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Pawłowice (druk IV/896). 

28. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu przyznawania stypendiów 

w ramach projektu „Nauka drogą do sukcesu na Śląsku – VI edycja” (druk 

IV/886). 

29. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kłobuckiemu na realizację zadania pn. „Remont cząstkowy nawierzchni 

drogi powiatowej nr 2047S Libidza-Pierzchno-Grodzisko” (druk IV/887). 

30. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej Gminie Wisła w kwocie 860.000 złotych z przeznaczeniem na 
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przebudowę kompleksu małych skoczni narciarskich w Wiśle (druk 

IV/889). 

31. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/49/4/2014 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 7 kwietnia 2014 roku w sprawie uchwalenia 

Programu rozwoju bazy sportowej z uwzględnieniem dofinansowania z 

Ministerstwa Sportu i Turystyki na rok 2014 zmienionej uchwałą Nr 

IV/51/17/2014 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 2 czerwca 2014 

roku (druk IV/897). 

32. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2025 (druk IV/898). 

33. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2014 rok (druk IV/899). 

34. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2014 

(druk IV/900). 

35. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z 

nich wydatków na 2014 rok (druk IV/894). 

36. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia organizatorom publicznego 

transportu zbiorowego zadań własnych Województwa Śląskiego (druk 

IV/888). 

37. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych odcinków dróg 

powiatowych w Bielsku-Białej do kategorii dróg wojewódzkich (druk 

IV/892). 

38. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia niektórych odcinków drogi 

wojewódzkiej nr 942 w Bielsku-Białej kategorii dróg wojewódzkich (druk 

IV/893). 

39. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/48/15/2006 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 22 maja 2006 roku w sprawie Zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład publicznego zasobu 

mieszkaniowego Województwa Śląskiego zmienionej uchwałami Sejmiku 

Województwa Śląskiego: Nr III/7/10/2007 z dnia 18 kwietnia 2007 roku i 

Nr IV/48/8/2014 z dnia 10 marca 2014 roku (druk IV/891). 

40. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Wojewódzkiego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

Nr 1 im. prof. Józefa Gasińskiego w Tychach (druk IV/895). 

41. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

42. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

43. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – na wniosek 

Marszałka Województwa Śląskiego oraz Przewodniczącego Sejmiku 
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Województwa Śląskiego proponuję włączenie do porządku obrad projektu 

uchwały, której tekst przed chwilą Państwo otrzymali, w sprawie udzielenia 

pomocy humanitarnej mieszkańcom objętego konfliktem zbrojnym Obwodu 

Donieckiego na Ukrainie na druku IV/904. Sprawa była omawiana dzisiaj na 

konwencie, zgodnie stwierdziliśmy, że należy wprowadzić to do porządku. 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku projektu uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy humanitarnej mieszkańcom objętego konfliktem zbrojnym 

Obwodu Donieckiego na Ukrainie (druk IV/904): 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – informuję, że 

uchwała będzie procedowana po obecnym punkcie 8. Na wniosek Komisji 

Rewizyjnej proponuję umieszczenie w porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Marszałka Województwa Śląskiego 

(druk IV/905) oraz drugi, także w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na 

Marszałka Województwa Śląskiego (druk IV/906). 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Marszałka Województwa Śląskiego 

(druk IV/905): 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w 

sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Marszałka Województwa Śląskiego 

(druk IV/906): 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – uchwały będą 

procedowane kolejno po obecnym punkcie 40. Czy są inne propozycje 

uzupełnienia porządku obrad ? 
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- Marszałek Mirosław Sekuła – po pracach w komisjach Sejmiku, radni 

stwierdzili, że nie jest jeszcze wyczerpana dyskusja dotycząca punktu 14, czyli 

w sprawie uchwały dotyczącej zmiany uchwały Nr IV/51/8/2014 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 2 czerwca 2014 roku w sprawie ograniczenia 

działalności podstawowej Szpitala im. Stanisława Leszczyńskiego w 

Katowicach – stąd wniosek o zdjęcie z porządku obrad. Z podobnych 

powodów wniosek o zdjęcie punktu 16 – uchwała w sprawie wyrażenia zgody 

na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia na czas oznaczony 

10 lat umowy dzierżawy ze spółką kapitałową ze 100-procentowym udziałem 

Województwa Śląskiego, powstałą w wyniku przekształcenia Uzdrowiska 

Goczałkowice-Zdrój Wojewódzkiego Ośrodka Reumatologiczno-

Rehabilitacyjnego w Goczałkowicach-Zdroju. Czas do następnej sesji 

zapewne pozwoli wyjaśnić wątpliwości. Ponadto będą wniesione 

autopoprawki na piśmie do punktu 11 i 28. 

 

- radna Bożena Borys-Szopa – oczywiście klub radnych PiS poprze te wnioski. 

Potrzebne jest pewne uzupełnienie, bo Pan Marszałek, jak i zapewne 

większość radnych, jest wprowadzony w błąd odnoście Uzdrowiska 

Goczałkowice. Tam nie odbywa się żaden dialog. Od czasu podjęcia uchwały 

intencyjnej ani rada, ani załoga nie ma zielonego pojęcia, że trwają 

jakiekolwiek prace związane z przekształceniem. Uzdrowisko posiada 

długoletnie koncesje na wydobycie solanki i borowiny, a więc uzasadnienie 

przekształcenia mówiące o tym, że jest to warunek udzielenia koncesji jest 

nieprawdziwe. Myślę, że Pan Marszałek powinien w stosunku do osób, które 

wprowadzają Pana i radnych w błąd, wyciągnąć konsekwencje. 

 

 

Głosowanie nad wykreśleniem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr IV/51/8/2014 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 2 

czerwca 2014 roku w sprawie ograniczenia działalności podstawowej Szpitala 

im. Stanisława Leszczyńskiego w Katowicach – druk IV/873 (punkt 14): 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad wykreśleniem z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia na 

czas oznaczony 10 lat umowy dzierżawy ze spółką kapitałową ze 100-

procentowym udziałem Województwa Śląskiego, powstałą w wyniku 

przekształcenia Uzdrowiska Goczałkowice-Zdrój Wojewódzkiego Ośrodka 
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Reumatologiczno-Rehabilitacyjnego w Goczałkowicach-Zdroju – druk IV/890 

(punkt 16): 

 

za  38 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radny Henryk Mercik – w imieniu klubu RAŚ, biorąc pod uwagę długość 

dzisiejszej sesji, wnoszę o przeniesienie punktu 41 – sprawozdanie z 

działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie pomiędzy sesjami do 

punktu zaraz po rozpatrzeniu pomocy dla Ukrainy. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – mój głos będzie 

głosem przeciwko. Dotychczas sprawozdanie na sesjach wyjazdowych 

realizowaliśmy w końcowej części sesji – chciałem podtrzymać ten obyczaj. 

Na konwencie omawialiśmy tą sprawę i doszliśmy do wniosku, że dziś 

sprawozdanie będzie omawiane po wyczerpaniu wszystkich projektów 

uchwał… 

 

Głosowanie nad przeniesieniem punktu 41 – sprawozdanie z działalności 

Zarządu Województwa Śląskiego w okresie pomiędzy sesjami do punktu 10: 

 

za  14 

przeciw 15 

wstrzym. 10 

 

Wniosek nie uzyskał akceptacji. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Sosnowiec łączy – wystąpienie Pana Kazimierza Górskiego, Prezydenta 

Sosnowca, prezentacja miasta. 

4. U nas żyje się lepiej – warunki życia ludności w Województwie Śląskim – 

wystąpienie Pana Mirosława Sekuły, Marszałka Województwa Śląskiego. 

5. Przyjęcie protokołów z XLVIII, XLIX i LII sesji Sejmiku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego uczczenia 

100. rocznicy wybuchu I wojny światowej (druk IV/901). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego uczczenia 

95. rocznicy wybuchu I Powstania Śląskiego (druk IV/902). 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego uczczenia 

Ślązaków walczących w szeregach Legionów Polskich w 100. rocznicę 

wymarszu z Cieszyna Legionu Śląskiego (druk IV/903). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy humanitarnej mieszkańcom 

objętego konfliktem zbrojnym Obwodu Donieckiego na Ukrainie (druk 

IV/904). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Województwa Śląskiego na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych 

w okręgu wyborczym w wyborach do Sejmiku Województwa Śląskiego (druk 

IV/863). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Biura Regionalnego 

Województwa Śląskiego w Brukseli (druk IV/870). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia 

wojewódzkiej jednostki organizacyjnej pod nazwą „Śląskie Centrum 

Przedsiębiorczości” (druk IV/871). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Ośrodka Leczniczo-Rehabilitacyjnego dla Dzieci 

Kamieniec-Zbrosławice w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością ze 

100% udziałem Województwa Śląskiego (druk IV/874). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozszerzenia działalności Centrum Leczenia 

Oparzeń w Siemianowicach Śląskich (druk IV/872). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez 

Wojewódzki Szpital Chorób Płuc im. dra Alojzego Pawelca w Wodzisławiu 

Śląskim, w drodze przetargowej, na czas oznaczony 10 lat, byłej jadalni 

kuchennej z przeznaczeniem na prowadzenie Pracowni Tomografii 

Komputerowej (druk IV/875). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia obszaru ograniczonego 

użytkowania dla „Budowy drogi publicznej Drogowej Trasy Średnicowej 

Katowice-Gliwice Część „Zachód” od km 5+320,00 do km 8+119,85 

(odcinek G1)” (druk IV/877). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia obszaru ograniczonego 

użytkowania dla Międzynarodowego Portu Lotniczego „Katowice” w 

Pyrzowicach (druk IV/879). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/25/2/2012 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 24 sierpnia 2012 roku w sprawie wykonania 

„Planu gospodarki odpadami dla Województwa Śląskiego 2014” (druk 

IV/878). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian składu Rady Nadzorczej 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 

Katowicach (druk IV/876). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Czerwionka-Leszczyny (druk IV/880). 
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21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Wodzisław Śląski (druk IV/881). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Zabrze (druk IV/882). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Myszków (druk IV/883). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Suszec (druk IV/884). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Miedźno (druk IV/885). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji planu 

Aglomeracji Pawłowice (druk IV/896). 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu przyznawania stypendiów 

w ramach projektu „Nauka drogą do sukcesu na Śląsku – VI edycja” (druk 

IV/886). 

28. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kłobuckiemu na realizację zadania pn. „Remont cząstkowy nawierzchni 

drogi powiatowej nr 2047S Libidza-Pierzchno-Grodzisko” (druk IV/887). 

29. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej Gminie Wisła w kwocie 860.000 złotych z przeznaczeniem na 

przebudowę kompleksu małych skoczni narciarskich w Wiśle (druk IV/889). 

30. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/49/4/2014 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 7 kwietnia 2014 roku w sprawie uchwalenia 

Programu rozwoju bazy sportowej z uwzględnieniem dofinansowania z 

Ministerstwa Sportu i Turystyki na rok 2014 zmienionej uchwałą Nr 

IV/51/17/2014 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 2 czerwca 2014 roku 

(druk IV/897). 

31. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2025 (druk IV/898). 

32. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2014 rok (druk IV/899). 

33. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

wydatki majątkowe Województwa Śląskiego w roku budżetowym 2014 (druk 

IV/900). 

34. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz finansowanych z nich 

wydatków na 2014 rok (druk IV/894). 

35. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia organizatorom publicznego 

transportu zbiorowego zadań własnych Województwa Śląskiego (druk 

IV/888). 

36. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych odcinków dróg 

powiatowych w Bielsku-Białej do kategorii dróg wojewódzkich (druk 

IV/892). 
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37. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia niektórych odcinków drogi 

wojewódzkiej nr 942 w Bielsku-Białej kategorii dróg wojewódzkich (druk 

IV/893). 

38. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/48/15/2006 Sejmiku 

Województwa Śląskiego z dnia 22 maja 2006 roku w sprawie Zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład publicznego zasobu 

mieszkaniowego Województwa Śląskiego zmienionej uchwałami Sejmiku 

Województwa Śląskiego: Nr III/7/10/2007 z dnia 18 kwietnia 2007 roku i Nr 

IV/48/8/2014 z dnia 10 marca 2014 roku (druk IV/891). 

39. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku Województwa 

Śląskiego w Radzie Społecznej Wojewódzkiego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

Nr 1 im. prof. Józefa Gasińskiego w Tychach (druk IV/895). 

40. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Marszałka 

Województwa Śląskiego (druk IV/905). 

41. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Marszałka 

Województwa Śląskiego (druk IV/906). 

42. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

43. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

44. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

3. Sosnowiec łączy – wystąpienie Pana Kazimierza Górskiego, 

Prezydenta Sosnowca, prezentacja miasta: 
 

[Prezentacje stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu sesji]. 

 

Główne tezy wstąpienia: 

- bardzo często słyszy się, że region śląski wymaga pomocy, że w Zagłębiu 

mało już produkują, że nie ma prawie przemysłu – tabela z rankingiem 

subregionów zadaje temu kłam, jesteśmy na drugim miejscu jeśli chodzi o 

dostarczanie dochodu narodowego; 

- kolor różowy na mapie, to grunty Skarbu Państwa w Sosnowcu. Likwidujemy 

zakłady pracy, było 5 kopalń, ostatnią będziemy teraz zamykać, ale własność 

Warszawy ma się dobrze – to 26 % terenów naszego miasta – prośba do 

posłów, Marszałka – to trzeba zmienić, bo 25 lat temu nie dokończono 

komunalizacji, bo na połowie terenu zurbanizowanego były zakłady 

państwowe; 

- region sosnowiecki, to znane w Polsce Huta Katowice, Huta Cedler, 

elektrownie, to również katowicko – sosnowiecko – dąbrowska strefa 

ekonomiczna; 

- prośba także do wszystkich zebranych o wspieranie targów EXPO Silesia; 
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- park naukowo-technologiczny na terenie przebudowanych budynków po 

Kopalni Niwka-Modrzejów, gdzie produkowane są m.in. drukarki 3D, części 

do samochodów rajdowych, komponenty do sprzętu medycznego; 

- dla młodych: m.in. zmodernizowany campus Śląskiego Uniwersytetu 

Medycznego; 

- w zakresie ochrony zdrowia ogromne pieniądze zainwestowane w Szpital im. 

św. Barbary, także w Szpital Miejski oraz przychodnie gwarantują opiekę 

medyczną na odpowiednim poziomie. Na równie dobrym poziomie są domy 

opieki; 

- uczestniczymy w programach dla rodzin wielodzietnych, czy seniorów; 

- w pierwszym procesie programowania z pieniędzy unijnych odbudowywano 

utracone miejsca pracy, których było około 30 tys. pod ziemią i 30 tys. na 

powierzchni. Bezrobocie sięgało 30 % i wróżono, że miasto w ciągu 

kilkunastu lat się wyludni – tak się nie stało; 

- podjęto działania rewitalizacyjne w wielu obiektach: kino Muza, Dom Kultury 

im. Kiepury; 

- miasto odkupuje od Skarbu Państwa tereny po byłych kopalniach Milowice i 

Sosnowiec i przeznacza pod nowe inwestycje; z hałd pokopalnianych 

wybudowano np. sztuczny stok narciarski. Wybudowano lub rozbudowano 

wiele obiektów sportowych; 

- na terenie miasta działa jedna z największych w Europie fabryk kolektorów 

słonecznych; 

- również na terenie miasta jest największy zagospodarowany teren dawnych 

składowisk odpadów pokopalnianych; 

- ekologia: postanowiliśmy wybudować cały system gospodarki odpadami, z 

zakładami segregacji; 

- na granicy Sosnowca i Katowic są tereny z czystymi jeziorami – te tereny mają 

ogromny potencjał rekreacyjny, sportowy i biznesowy; 

- wbrew opiniom o rywalizacji o środki wielu przedstawionych inwestycji by 

nie było, gdyby nie współpraca miast – to właściwy wymiar hasła Sosnowiec 

łączy. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – na ręce Pana 

Prezydenta i Pana Przewodniczącego Rady podziękowanie za wszystkie 

prezentowane działania, które budują dobry wizerunek miasta, ale także 

województwa. 

 

[wręczenie pamiątkowej edycji Historii Śląska Prezydentowi Kazimierzowi 

Górskiemu oraz Przewodniczącemu Rady Miasta, Mateuszowi Rykale] 
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4. U nas żyje się lepiej – warunki życia ludności w Województwie 

Śląskim – wystąpienie Pana Mirosława Sekuły, Marszałka 

Województwa Śląskiego: 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – wiosną zwróciłem się 

do Dyrektora Urzędu Statystycznego w Katowicach, Pani Aurelii Hetmańskiej 

z prośbą o przygotowanie materiału pokazującego nasze województwo na tle 

pozostałych w kraju. 

 

- Marszałek Mirosław Sekuła – powiedzieć, że Śląsk jest miejscem 

wyjątkowym na mapie Polski i Europy, to tak jakby nic nie powiedzieć. 

Wiemy, że mamy szczęście mieszkać w regionie ze względów historycznych, 

kulturowych, cywilizacyjnych, absolutnie unikatowym. Jeśli pozwalam sobie 

zacząć od takiej uwagi, to po to abyśmy po raz kolejny uświadomili sobie jak 

wyjątkową przestrzenią jest województwo śląskie. Mam na myśli przede 

wszystkim przestrzeń jako miejsce do życia. Nie brakuje dowodów na to, że 

województwo śląskie należy do najlepiej rozwiniętych regionów w Polsce. To 

najbardziej zurbanizowany i uprzemysłowiony region – 77 % mieszkańców 

mieszka w miastach. Z zurbanizowaniem wiąże się bardzo dobra kondycja 

gospodarcza, wytwarza się tutaj około 13 % PKB, co daje II miejsce w kraju. 

Na obszarze województwa produkuje się najwięcej samochodów, rozwija się 

przetwórstwo spożywcze, informatyka, wyspecjalizowane usługi. Działają tu 

453 tys. podmioty gospodarcze, z czego największa część osoby fizyczne. 

Świadczy to o wielkiej przedsiębiorczości i biznesowej inwencji 

mieszkańców. Najwyższa w całej Polsce jest atrakcyjność inwestycyjna, 

Katowicka Specjalna Strefa Ekonomiczna to najlepsza strefa jeśli chodzi o 

liczbę i wartość inwestycji. Najniższe jest bezrobocie – 10,6 %. Województwo 

śląskie jest gospodarczym sercem Polski. Warto pamiętać o jednym z 

najlepszych w Polsce systemów ochrony zdrowia, systemie transportowym – 

region pokrywa, oprócz autostrad, gęsta sieć dróg lokalnych. Są jeszcze 

modernizujące się koleje i port lotniczy i jedna z najlepszych w Polsce sieci 

miejskiej komunikacji publicznej. Na jakość życia wpływają także liczne 

projekty w ramach środków europejskich – alokacja na dzień 30 czerwca 2014 

roku wyniosła 1,74 mld euro. Dofinansowanie objęto ponad 4900 projektów. 

Infrastruktura i fundusze europejskie służą skutecznej realizacji edukacji, 

kultury i aktywności społecznej. Działa tu 45 szkół wyższych, 5519 

publicznych i niepublicznych szkół i placówek wychowania przedszkolnego. 

Trzeba wspomnieć o unikalnych w skali europejskiej imprezach jak 

Industriada, Rawa Blues, Tydzień Kultury Beskidzkiej, Tauron Nowa 

Muzyka, Off Festiwal. Posiadamy najbardziej zróżnicowane w kraju atrakcje 

turystyczne. Dzięki kreatywności, sumienności, etosowi pracy Śląsk w wielu 

dziedzinach jest niekwestionowanym liderem. Zbyt rzadko mówimy o tym, że 

wskaźniki przekładają się na jakość życia. Czeka nas jeszcze wiele pracy, ale 
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w województwie śląskim można z nadzieją spoglądać w przyszłość. 25 % 

ludności pracuje w rolnictwie, to około 1,2 mln osób, województwo jest 

perełką na mapie Polski. 

 

- Pani Ilona Żurek, Kierownik Ośrodka Badań Regionalnych Urzędu 

Statystycznego w Katowicach przedstawiła prezentację na temat warunków 

życia w województwie śląskim [stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji]. 

 

- radny Piotr Czarnynoga – ja chciałbym zatytułować swoje wystąpienie – u 

nas żyje się gorzej – na podstawie znanych powszechnie faktów. Fakt 

pierwszy – opieka zdrowotna jest na słabym poziomie, NFZ pozbawia nas 

należnych pieniędzy i np. mieszkaniec z innych regionów Polski leczy się w 

znacznie krótszych kolejkach i na lepszym poziomie. Fakt drugi – bezrobocie 

na Śląsku osiągnęło poziom 10 % w regionie, który jeszcze niedawno prosił 

się o ręce do pracy. Fakt trzeci – demografia, mało urodzeń, wyjazdy za 

granicę ludzi w przedziale 25-34 lata. Oni chyba nie rozumieją tezy Pana 

Marszałka, chyba są skłonni przyjąć moją. Po czwarte – budżet Województwa 

jest najmniejszy per capita w skali całego kraju. Fakt piąty – brak ustawy 

metropolitalnej, wielokrotnie obiecywanej, blokuje ewidentnie rozwój Śląska i 

jeśli dodać złe zarządzanie województwem, to sprawia, że województwo 

przeżywa kryzys. Dane GUS można interpretować, że żyje się gorzej. Były 

dane o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. W rankingu 

najbogatszych miast na prawach powiatu, czy gmin jesteśmy zwykle w 

środku, albo w ogonach, natomiast w rankingach ubóstwa nasze jednostki 

można znaleźć często u góry. Mieszkańcy wiedzą jak im się żyje, lepiej, czy 

gorzej, a oficjalni przedstawiciele władzy: wojewoda, marszałek, prezydent, są 

chyba ostatnimi osobami, które powinny takie tezy wygłaszać. Zróbmy sondę, 

popytajmy – okaże się. 

 

- radna Bożena Borys-Szopa – może należałoby oprócz prezentacji dostarczyć 

radnym tekst wystąpienia Pana Marszałka. Może jak to poczytam parę razy, to 

w to uwierzę. Zapewne dlatego koalicja nie zgodziła się na przesunięcie 

sprawozdania z działalności Zarządu, ponieważ miałoby się nijak do 

zaprezentowanej utopii. Dlaczego to wystąpienie dziś ? W jakiej to jest 

konwencji ? Może dlatego, że jesteśmy w Sosnowcu i to stąd szły kiedyś 

hasła, że Polska jest jednym wielkim sukcesem. Chciałabym bardzo wierzyć w 

te tezy głoszone przez Pana Marszałka. Prezentacja danych GUS-u pokazała 

rzeczywistość. Niedawno była sesja absolutoryjna, kiedy wskazywano na 

porażki z Kolejami Śląskimi, GPW, mówiono o rosnącym zadłużeniu. Może u 

nas żyje się lepiej, Pan Marszałek zapomniał tylko dodać komu. 
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- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – jeśli uzyskamy zgodę 

Pani Dyrektor Urzędu Statystycznego to te materiały zamieścimy na stronie 

internetowej, aby wszyscy mogli sobie wyrobić zdanie. 

 

- Marszałek Mirosław Sekuła – tak jest, że świat do przodu ciągną optymiści, 

a kiedy odsetek pesymistów przewyższa odsetek optymistów, to wtedy 

zaczyna się kryzys. Dlatego przekazano Państwu materiały, żeby każdy mógł 

wyrobić sobie pogląd. Podkreślam, że z danych oficjalnych, jeżeli czyta się je 

z dobrą intencją, można powiedzieć, że w województwie śląskim 

mieszkańcom żyje się lepiej. 

 

- radny Jan Kawulok – bardzo ważny jest optymizm, pesymizm jest 

niewskazany, ale najbardziej potrzebny jest realizm. Punkt jest bardzo ważny, 

tylko pytanie co ma dać ? Analizę plusów i minusów ? Na pewno te dane 

powinniśmy mieć wcześniej. Na bazie prezentacji nie widziałem porównania, 

a to wynika ze słowa lepiej. Jesteśmy lepsi od kogoś, np. w liczbie łóżek w 

szpitalach, itp. ? Powinno być chyba odwrotnie, najpierw powinny być 

pokazane dane, a potem wyciągnięte wnioski ? Z danych wynika, że tylko 4 % 

mieszkańców województwa żyje na granicy skrajnego ubóstwa. Próbowałem 

policzyć ile to jest osób ? Przyjąłem do obliczeń 4,5 mln, bo nikt dokładnie nie 

wie ilu jest mieszkańców – 4,5 % to 180 tys. Czy to nie powinno być 

podstawowym tematem do dyskusji ? Czy może zakładamy, że ich jest 

malutko i ten temat nas nie dotyczy ? 

 

- radny Czesław Sobierajski – á propos tego skrajnego ubóstwa pragnę 

zauważyć, że ono rośnie. Z danych wynika, że spadają wydatki na żywność, a 

wzrastają koszty utrzymania np. mieszkań. Jest sporo osób w miastach nie 

płacących czynszu. To jest realny obraz ubóstwa, czasami po zapłaceniu opłat 

nie starczyłoby na żywność. Mówimy o rewitalizacji od wielu lat. U nas są 

całe dzielnice wykluczone ! W regionie rybnickim jest 1/3 obszarów 

zdegradowanych przemysłowo, paląca się hałda na Rymerze. Spytajcie tych 

ludzi czy im się żyje lepiej tam ? Na pewno nie ! Drogi – mówimy o 

autostradach, a mamy 1200 km dróg wojewódzkich, co 10 lat mniej więcej 

przypada remont za 4 mln zł za kilometr – policzmy sobie ! Gdzie jest system 

transportowy ? Nawet jednego biletu przez wiele lat nie możemy się 

dopracować. Koleje Śląskie – obcięte rozkłady jazdy, co też rzutuje na jakość 

życia. Migracja wewnętrzna – wyjeżdżają od nas, to nie jest powód do 

zadowolenia. Młodzi wyjeżdżają, a starzy będą pracować dokąd, do śmierci ? 

Bywam ostatnio codziennie na cmentarzu, przybywa tam najwięcej ludzi w 

wieku około 50 lat – nie więcej ! Nie drażnijmy ludzi hasłem żyje się lepiej, bo 

gorszego nie można było wymyślić. Podobnie pozytywna energia, czy sukces 

w genach – jeśli to ostatnie jest prawdą, to nam się trafiło wielu rządzących 

mutantów. Nieprawdziwe, szkodliwe i drażniące. 
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- radna Barbara Dziuk – też zadam pytanie komu żyje się lepiej ? Jak 

słyszymy, że na kolację z budżetowych pieniędzy wydaje się więcej niż jedna 

rodzina ma na utrzymanie przez miesiąc. Afera goni aferę, a kiedy jako PiS 

mówimy o nieprawidłowościach to nazywa nas Pan, Panie Marszałku, 

pesymistami. My jesteśmy realistami, oceniamy popełnione przez was błędy i 

wskazujemy jak je naprawiać. Zadaję pytanie i każdy niech sobie odpowie 

komu żyje się lepiej ? 

 

- radny Grzegorz Wolnik – ani optymizm, ani realizm, tylko opary absurdu, 

które na tej sali, po wystąpieniach Państwa Radnych skłoniły mnie do zabrania 

głosu. Spojrzyjmy w jakiej sali jesteśmy, jak uczy się nasza młodzież – o czym 

Państwo mówią ? Gdzie Państwo bywają ? Panie Radny ! Przecież ja 

przyjechałem w 48 minut z Rybnika do Sosnowca na sesję. O jakiej 

komunikacyjnej zapaści Pan mówi ? Ja nie wiem co Państwo widzą, ale widzą 

wszystko osobno. Nie mówię, że województwo śląskie to oaza spokoju i 

radości, ale trochę dumy z tego gdzie żyjemy. Nie plujcie Państwo na 

wszystko co tylko was otacza ! I nie wypominajcie kolacji, bo wam też parę 

kolacji można wypominać. Dawno nie rządziliście. Pani Minister ! Jednego 

ministra też mogę Pani pokazać, który spotykał się chętnie na kolacjach z 

firmami farmaceutycznymi. Mamy powód do dumy, oczywiście należy 

poprawiać co złe. Region, w którym musimy pracować, ale nie dołować go 

codziennie i o to tylko bym prosił – po prostu mniej oparów absurdu ! 

 

- radny Wojciech Zamorski – wiecie Państwo, że nie występuję często, ale 

dziś nie wytrzymuję. Od samego początku, od wystąpienia Radnego 

Czarnynogi powiało taką grozą, że nie wiem czy stąd uciekać. Nie kwalifikuję 

się już wiekowo do tej kategorii osób opuszczających region. Uprawiamy 

szermierkę słowami, myślę, że optymizm i realizm to pojęcia, które powinny 

iść w parze. Jestem zdecydowanym przeciwnikiem rzeczywistości spod znaku 

czarnego krawata(?). Ja w przeciwieństwie do naszych szanownych 

politycznych oponentów usłyszałem w wystąpieniu Pana Marszałka i Pani z 

GUS kilka optymistycznych informacji. Jeśli ktoś mówi, że tutaj żyje się 

gorzej, to ma rację ! Tutaj żyje się gorzej niż w Luksemburgu, niż w Norwegii, 

innych wysoko uprzemysłowionych krajach. Jeżeli ktoś mówi, że 

dziesięcioprocentowe bezrobocie jest wysokie i woła o pomstę do nieba, to 

czy porównuje to z innymi regionami w Polsce ? Jeśli mówimy o realizmie i 

surrealizmie, to Polska, a zwłaszcza województwo śląskie nie jest najgorszym 

miejsce na świecie do mieszkania. A zatem nie plujmy we własne gniazdo, bo 

rozumiem, że nasi oponenci wylewając tu gorycz trzymają w rękawie złote 

recepty na rozwiązanie tej katastrofalnej i tragicznej sytuacji, a nawet gdyby 

doszli do władzy, to nie zrobią niczego od razu tłumacząc, że potrzebne będą 
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na tej pustyni dwie, albo trzy kadencje by naprawić to zło, które obecna 

koalicja wyrządziła. 

 

- radny Artur Warzocha – chciałbym się zgodzić z tezą Pana Radnego 

Wolnika, że to czysty surrealizm, ale za chwilę będziemy procedować 

uchwałę, która dowodzi, że nie wszystkim żyje się dobrze w województwie 

śląskim, skoro je opuszczają – mówię o uchwale w sprawie ograniczenia 

liczby mandatów radnych. Pochodzę i utożsamiam się z regionem 

częstochowskim i przez cały czas, 4 lata, sygnalizowałem problemy, które 

dotykają region, które przeżywa sam z sobą, w tym problemy demograficzne i 

ekonomiczne. Nie wszystkim żyje się lepiej w województwie śląskim i na to 

zwracam uwagę. I jakiekolwiek argumenty ze strony radnych PO by nie padły, 

to rzeczywistość skrzeczy. Byliśmy jako Sejmik w Częstochowie, 

podziwialiśmy wyremontowane centrum, błyszczące chodniki, ładny Plac 

Biegańskiego, mieliśmy również wystąpienie włodarza miasta, który mówił, 

że miasto świetnie sobie radzi. Tymczasem tak nie jest – świadczą o tym fakty, 

liczby i olbrzymi ruch migracyjny od kilku lat. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – niedawno zdałam sobie sprawę z 

tego o czym my tu w ogóle rozmawiamy. Od 4 lat zabiegam o to byśmy się 

zajmowali tylko i wyłącznie sprawami, które należą do naszych(!) 

kompetencji. To jest temat w stylu tak holistycznym, że świetnie się wpisuje w 

okres wyborczy i służy tak naprawdę wszystkim opcjom politycznym. Ja nie 

chcę się wpisywać w taką retorykę. To czy się żyje lepiej czy gorzej zależy tak 

naprawdę od samorządu terytorialnego i od czasu kiedy jeździmy na sesje 

wyjazdowe nikt tutaj nie podziękował włodarzom miasta za to co robią. O 

czym my tu rozmawiamy ? Panie Przewodniczący ! Proszę przerwać tą 

dyskusję ! 

 

- radny Michał Wójcik – trzeba mieć dużo pychy w sobie by tak nazwać ten 

punkt. Pewnie części żyje się lepiej. Pycha idzie przed upadkiem. Ja patrzę też 

na te pomieszczenia, chodziłem do tej szkoły muzycznej. Pamiętam 

poprzednie pomieszczenia, bardzo zabytkowe. Po prostu idziemy z duchem 

czasu, a wszyscy się rozwijają, nie tylko my. Jak odnieść to hasło do budowy 

dachu Stadionu Śląskiego, za który znowu płacimy więcej, a której to budowy 

nie możemy skończyć od 20 lat. To jest najdłużej budowany stadion świata. 

Koleje Śląskie – już jest dobry wynik finansowy, ale 40 % połączeń 

zlikwidowanych. Byłby jeszcze lepszy gdyby zlikwidowano 70 %. Kwestia 

PKB – na którym miejscu mamy być jak nie na pierwszym, a najdalej drugim, 

w regionie tak uprzemysłowionym. Przecież to jest oczywiste. Bezrobocie – 

średnia dobra jak na Unię Europejską, ale jedźcie Państwo do powiatu 

częstochowskiego, czy myszkowskiego. Demografia – jeżeli się żyje lepiej, to 

dlaczego tylu ludzi wyjeżdża, dlaczego dyskutujemy nad Kartą Dużej Rodziny. 
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Według danych w ciągu najbliższych 6 lat wyjedzie stąd 200 tys. osób. Ten 

region wymiera ! Miałem ostatnio trochę czasu więc pochodziłem po 

Częstochowie, lumpeksy, odzież za złotówkę, lombardy – i taka jest prawda. 

Państwo mówicie nam, że jesteśmy bezczelni bo nie widzimy tego naokoło, to 

Państwo jesteście bezczelni, bo nie widzicie tej biedy, która nas otacza 

również. Co się dzieje z Parkiem Śląskim, co z metropolią, z przestępczością ? 

Katowice – serce regionu, miejsce o najwyższej przestępczości. Żyje się tu 

lepiej ? To Państwo jesteście bezczelni ! 

 

- radny Jerzy Gorzelik – dyskusja sprowadza się do kwestii czy szklanka jest 

w połowie pusta, czy do połowy pełna. Ktoś powiedział, że jest kłamstwo i 

statystyka idą w parze. Ja bym nie dyskredytował tej dziedziny ludzkiej 

aktywności, bo odwołując się do pewnego zestawu twardych danych można 

powiedzieć, że żyje się lepiej, ale … jeszcze żyje się lepiej ! Wyjątkowość 

regionu jest tak naprawdę dziedzictwem przeszłości – my odcinamy kupony 

od turborozwoju naszych regionów konstytuujących województwo śląskie, 

który miał miejsce 100, 80, 60 lat temu. To jest pewne wiano, które 

otrzymaliśmy i należy w tym postrzegać pewną wartość. Mamy jednak 

tendencje, które muszą niepokoić – wspominano o katastrofalnych prognozach 

demograficznych. Co do badań atrakcyjności inwestycyjnej regionów – jedną 

z istotnych składowych jest właśnie koncentracja ludności. W wypowiedzi 

Pana Prezydenta Górskiego był element o własności gruntów, jaki procent 

należy do Skarbu Państwa. Był to procent porażający, bo nie został 

dokończony proces komunalizacji. To jest istotna uwaga i stąd nie zgodzę się z 

tezą Pani Radnej Ochęduszko-Ludwik, bo samorząd tak naprawdę nie ma 

decydującego wpływu na jakość życia mieszkańców, a przynajmniej nie we 

wszystkich kluczowych obszarach. To o czym mówił Pan Prezydent Górski 

można poprzeć innymi przykładami legislacji, która jest zmonopolizowana 

przez instytucje centralne i która sprawia, że samorząd terytorialny nie 

dysponuje wystarczającymi narzędziami, które mogłyby wpłynąć na 

prowadzenie długofalowej polityki. Jak wyglądają przyjmowanie przez nas 

strategie ? Wielu z nas już w momencie podnoszenia ręki ma świadomość, że 

dokument stanie jednym z serii półkowników, którego nie będziemy 

realizować albo z braku narzędzi, albo środków. Samorządowcy oczywiście w 

jakiejś części ponoszą za to odpowiedzialność, ale ponoszą ją także kiedy 

akceptują obecny, niewystarczający poziom samorządności w RP i nie 

domagają się zasadniczej systemowej zmiany. 

 

- Pan Piotr Spyra, II Wicewojewoda Śląski – ośmielam się zabrać głos w 

dyskusji – dwie kwestie. Mówimy trochę o dwóch różnych rzeczach i trochę 

mnie to boli dlatego, że GUS zrobił dobrą robotę pokazując pewne tendencje 

w województwie, a my zrobiliśmy z tego dyskusję czy Platforma jest dobra, 

czy zła. Nie o to chodziło – Pan Marszałek, myślę, w dobrej intencji, w 
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interesie mieszkańców, instytucji przedstawił atuty regionu. Są pewne 

tendencje światowe, europejskie, ogólnopolskie i regionalne i na tle tych 

negatywnych procesów naprawdę nie mamy się czego wstydzić. Oczywiście 

byłoby błędem zamykać oczy na biedę, wykluczenie i inne złe zjawiska 

społeczne, ale nikt tutaj takich tez nie stawiał i nikt nie ukrywał tych faktów. 

Trochę mnie boli, że solidna państwowa instytucja, działająca na podstawach 

naukowych, została wmieszana w te polemiki. Miałem wrażenie słuchając 

niektórych wypowiedzi jakbyśmy oglądali ostatni krąg piekła Dantego i 

najbardziej denerwujący niektórych jest fakt, że są pewne rzeczy dobre, mimo 

że od 8 lat rządzi PO. Druga rzecz – była mowa o obszarze nędzy. Prawie 1 

mld zł idzie przez Urząd Wojewódzki na to żeby ten obszar nędzy się kurczył. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – zamykam punkt 4, 

zanim przejdę do punktu 5 zwrócił się z prośbą goszczący nas Prezydent 

Miasta… 

 

- radna Barbara Dziuk –…Panie Przewodniczący ! Proszę o 

zaprotokołowanie, że nie dopuszczono mnie do głosu w trybie ad vocem… 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku –…Szanowna Pani 

Radna ! Jeśli Pani pozwoli i mnie wysłucha … Jeśli Pani się wypowie ad 

vocem, to otworzymy kolejną serię i nie będzie powodu do tego by każdemu 

innemu z 11 dyskutantów nie stworzyć tego samego prawa. Zwracam się do 

Pani z uprzejmą prośbą by tego Pani nie czyniła. Miała Pani okazję się 

wypowiedzieć. Jeśli Pani będzie teraz chciała, za chwilę będziemy mieli serię 

kolejnych ad vocem… Bardzo proszę… 

 

- radna Barbara Dziuk –…ale ja mam prawo zabrać głos …[głosy z sali, poza 

nagraniem]… 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku –…czy ja zabraniam ? 

Zapomniał Pan o słowie proszę … Bardzo dziękuję Pani Radnej … Pan 

Prezydent Górski… 

 

- radny Michał Wójcik –…bardzo przepraszam Panie Prezydencie, ale po to 

mamy Statut i Regulamin, gdzie jest wprost napisane, że każdy może dwa 

razy. Pani nie musi prosić o to… 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku –…ja zwróciłem się z 

prośbą i prośbę Pani Radna przyjęła… 

 

- radna Barbara Dziuk –…ja nie przyjęłam, ja bardzo proszę o umożliwienie 

mi wystąpienia ad vocem… 
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- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku –…wspólnie 

odpowiadamy za wizerunek Sejmiku Szanowni Państwo !  

 

- Pan Kazimierz Górski, Prezydent Miasta Sosnowiec – w przerwie sesji 

zapraszam do zwiedzenia zaplecza sali, dziękuję za tą dyskusję, ale mam 

prośbę do Pana Marszałka – my potrzebujemy zorganizować jakieś spotkanie i 

podyskutować, może nawet poza sesją, o sytuacji w naszym regionie. Powiem 

kilka słów, by dać impuls do tej dyskusji. Wszyscy mają rację, bo nie ma tak, 

że wszystkich dziedzinach jest dobrze, albo źle. Ja mówię w dziedzinie 

aglomeracji, bo tak samo nie byliśmy rozumiani jeśli chodziło o 

komunalizację i dlatego nasze miasta są biedniejsze od wszystkich miast na 

prawach powiatu w Polsce – ta komunalizacja nie została zakończona, dajemy 

olbrzymią daninę do Warszawy. Nie mieliśmy EURO 2012 – niektóre miasta 

aglomeracyjne poszły szybciej do przodu, bo zainwestowały 3, 4 mld więcej 

niż nasze miasta. Jest wiele rzeczy, o których musimy mówić w perspektywie 

następnej kadencji. W następnym budżetowaniu mamy odpowiadać za naukę i 

gospodarkę opartą o wiedzę. Do tego potrzebna jest szeroka dyskusja, a nie 

wybranie kilku projektów, które się podobają na początku. Przed nami ostatnie 

takie środki unijne i bardzo proszę Państwa Radnych żeby nie skracać tematu i 

zapoczątkować dyskusję. Jeśli mowa jest o emigracji to trzeba się cofnąć w 

przeszłość i przypomnieć sobie, że Huta Katowice miała mieć 40 tys. 

pracowników, dzisiaj ma 6 tys., a połowy kopalń już nie ma i dziś nie ma siły 

żeby wygenerować tą samą ilość miejsc pracy. Jesteśmy województwem o 

największym odsetku uczących się i nie opanujemy zjawiska wyjazdu za 

lepszą pracą, a dodatkowo jest coraz mniej urodzeń i coraz dłużej żyjemy. To 

jest też statystyka. Wiem to, bo coraz częściej chodzimy jako samorządowcy 

na stulecie urodzin. I tego wam na koniec życzę, żebyście 100 lat pracowali 

dla regionu i nie kłócili się… 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku –…zamykam punkt 4 i 

przechodzę do procedowania w punkcie 5… 

 

- radna Małgorzata Tkacz-Janik – apeluję do Pana Przewodniczącego, aby 

jednak dopuścić do głosu Panią Radną Barbarę Dziuk … rozmawiamy o 

podstawach demokracji, o tym dlaczego nie potrafimy dobrze zarządzać 

samorządem, a jednocześnie czynimy takie sytuacje jak Pan przed chwilą. 

Nawet jeśli Pan wie, nie wiem skąd, że zdanie Pani Radnej wywoła dalszą 

dyskusję, również dobrze można założyć, że nie wywoła, a Regulamin stanowi 

jednoznacznie… 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – wyraziłem swoje 

powody, dla których prosiłem Panią Radną żeby zrezygnowała z ad vocem. 
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Jeśli to miałoby być powodem wielkich kłopotów, Pani Radna Dziuk jest 

proszona do mikrofonu. Chcę uniknąć kłopotów proceduralnych związanych z 

dzisiejszą sesją. 

 

- radna Barbara Dziuk – zanim swoje wygłoszę swoje ad vocem mam pytanie 

do Pana Przewodniczącego na jakiej podstawie prawnej wystąpił Pan 

Prezydent, a Pan ogranicza głos radnej Sejmiku ? 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – chciałem się w 

imieniu Pani także, wszystkich Pań i Panów Radnych grzecznie zachować, 

Pan Prezydent jest gospodarzem tego miejsca, gości nas, gospodarzowi się nie 

odmawia. 

 

- radna Barbara Dziuk – prawo jest prawem, regulaminy, statuty nas 

wszystkich obowiązują i musimy się do tego stosować bez względu na to, że 

ktoś reprezentuje inną opcję i inny pogląd w temacie, podpierając się 

oczywiście faktami. Ad vocem moich kolegów z PO też wystąpię w konwencji 

politycznej i chciałam fakty przytoczyć odnośnie rządów PiS w latach 2005-

2007. Jak jest teraz wszyscy wiemy – było wystąpienie Pani z GUS. Wzrost 

PKB wynosił 6 %, wzrosła produkcja o 10 %, powstało 2 mln nowych miejsc 

pracy, spadło bezrobocie do około 1 mln, cena benzyny spadła z 4,30 na 3,70, 

rząd PiS uzyskał 67 mld euro z funduszy Unii Europejskiej na lata 2007-2013, 

pieniądze w konsekwencji wydatkowane przez rząd PO. Rząd PiS wprowadził 

becikowe, odpisy z podatku na każde dziecko, wydłużył urlopy macierzyńskie 

– polityka prorodzinna – zwiększył nakłady na służbę zdrowia o 10 mld zł, 

prowadził politykę bezpieczeństwa energetycznego … To są fakty, które są 

zebrane na podstawie danych GUS. Możemy dyskutować na temat komu żyje 

się lepiej, może tak jak standardy dyskusji obowiązują w restauracji u Sowy ? 

 

 

5. Przyjęcie protokołów z XLVIII, XLIX i LII sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z XLVIII sesji Sejmiku: 

 

za  29 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z XLIX sesji Sejmiku: 
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za  29 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z LII sesji Sejmiku: 

 

za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

uczczenia 100. rocznicy wybuchu I wojny światowej (druk IV/901): 
 

Oświadczenie, w imieniu zespołu ds. rocznic i jubileuszy, przedstawił radny 

Adam Lubas. Treść: Sejmik Województwa Śląskiego, 100 lat po wybuchu I 

wojny światowej, pragnie upamiętnić poległych w czasie tej wojny: żołnierzy 

wszystkich polskich formacji zbrojnych, Polaków walczących w trzech armiach 

zaborczych oraz wszystkich tych, którzy zginęli na skutek działań wojennych na 

ziemiach polskich. Na wszystkich frontach I wojny światowej w latach 1914-

1918 poległo 9,5 mln żołnierzy, a około 20 mln zostało rannych lub trwale 

okaleczonych na skutek odniesionych ran. Polacy także ponieśli olbrzymie straty 

ludzkie i materialne w trakcie tego konfliktu, chociaż kiedy w sierpniu 1914 roku 

rozpoczynała się Wielka Wojna na mapie Europy nie było niepodległego 

państwa polskiego. Ponad 3 mln Polaków walczyło w armiach Rosji, Niemiec i 

Austro-Węgier, a około 500 tys. zginęło. Również mieszkańcy z terenów 

dzisiejszego województwa śląskiego zostali zmuszeni do włożenia mundurów 

armii zaborczych. Walczyli w armiach rosyjskiej, austriackiej oraz niemieckiej i 

ginęli na wszystkich frontach tej wojny: od Verdun, Ypres i Sommy na froncie 

zachodnim, przez Mazury, Karpaty, Rygę i Gorlice na froncie wschodnim, aż po 

Gorycję na froncie włoskim. I wojna światowa stała się jednak dla Polaków 

także okresem urzeczywistnienia ponad stuletniego marzenia o konflikcie 

mocarstw zaborczych. Dzięki temu udało się stworzyć regularne polskie 

formacje zbrojne: Legiony Polskie u boku armii austriackiej, Korpusy Polskie 

na froncie rosyjskim i w końcu najpierw Armię Polską we Francji, a potem 

Wojsko Polskie w Królestwie Polskim. Czyn legionowy wsparli już w 1914 roku 

ochotnicy ze Śląska Cieszyńskiego i Zagłębia Dąbrowskiego, uczestnicząc 

później w walkach w Karpatach, na Bukowinie i w bitwach pod Łużanami, 

Witelówką, Rokitną, Rarańczą i Kostiuchnówką. Żołnierze z byłej armii 

niemieckiej po demobilizacji walczyli o granice odrodzonego Państwa Polskiego 

w powstaniu wielkopolskim i w powstaniach śląskich. Polacy z armii 

austriackiej współtworzyli polskie organy władzy na Śląsku Cieszyńskim. I 

wojna światowa zmieniła gruntownie życie wszystkich Europejczyków. Stała się 
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w Europie trwałym elementem zbiorowej świadomości historycznej, jako 

straszliwe ostrzeżenie przed możliwością zagłady całych państw i narodów. Dla 

Polski pokój kończący ten straszliwy konflikt kojarzyć się będzie jednak na 

zawsze z odrodzeniem polskiej państwowości po 123 latach niewoli. 

 

- radny Wiesław Wójcik – oczywiście z zgadzam się z meritum oświadczenia, 

jest jednak pewna niezręczność w tytule. Nie czcijmy wojny, jakakolwiek by 

nie była, można złożyć oświadczenie dotyczące 100 rocznicy wybuchu I 

wojny światowej … Ważne jest to, że Polacy wykorzystali wybuch wojny do 

osiągnięcia niepodległości. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy jest consensus, 

aby słowo uczczenie wykreślić ? Czy jest sprzeciw ? … Nie ma ! Wykreślamy 

w formie autopoprawki słowo: uczczenia. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

uczczenia 95. rocznicy wybuchu I Powstania Śląskiego (druk 

IV/902): 
 

Oświadczenie, w imieniu zespołu ds. rocznic i jubileuszy, przedstawił radny 

Czesław Sobierajski. Treść: Po 95 latach pamiętamy o czynie tych mieszkańców 

Śląska którzy za Polski Śląsk walczyli i umierali w 1919 roku. Sejmik 

Województwa Śląskiego w 95 rocznicę wybuchu I Powstania Śląskiego wyraża 

wdzięczność i oddaje hołd wszystkim Powstańcom  walczącym w I Powstaniu  

Śląskim  którzy rozpoczęli zbrojną walkę o powrót Górnego Śląska do Polski. 

Ślązacy powinni być dumni z czynu swoich dziadków i pradziadków ,którzy 

wbrew wszystkim i wszystkiemu bez niczyjej pomocy tylko z miłości do Polski, 

którą uważali za swoją Ojczyznę pomimo 600 lat życia poza granicami Polski i 

lat germanizacji podjęli szaleńczą, beznadziejną walkę z pokonanymi w I wojnie 

światowej, ale nadal potężnymi Niemcami i w dniach 17 do 26 sierpnia 1919 

roku walczyli i ginęli w I Powstaniu Śląskim. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 
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wstrzym. 0 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia dotyczącego 

uczczenia Ślązaków walczących w szeregach Legionów Polskich 

w 100. rocznicę wymarszu z Cieszyna Legionu Śląskiego (druk 

IV/903): 
 

Oświadczenie przedstawił radny Janusz Buzek. Treść: 21 września 1914 roku z 

Cieszyna do Mszany Dolnej, gdzie ulokowany był jeden z punktów zbornych 

formujących się od połowy sierpnia Legionów Polskich, wyruszył ponad 400-

osobowy oddział złożony z pochodzących z obszaru Śląska Cieszyńskiego 

ochotników, w zdecydowanej większości rdzennych Ślązaków. Sejmik 

Województwa Śląskiego, pragnąc oddać hołd i złożyć wyrazy wdzięczności 

synom Ziemi Śląskiej, którzy w 1914 roku w legionowych szeregach poszli w bój 

za Polskę, apeluje do kompetentnych instytucji, organizacji i osób o podjęcie 

wszechstronnych działań na rzecz należytego upamiętnienia dokonań i losów 

śląskich legionistów, nade wszystko zaś o wdrożenie systematycznych badań i 

studiów mogących przywrócić pamięć o Ślązakach, którzy z myślą o 

Niepodległej Rzeczypospolitej nie zawahali się rzucić swojego życia na ofiarny 

stos. Danina krwi złożona przez śląskich żołnierzy Legionów Polskich długo 

pozostawała zapomniana i niedoceniona. Dzisiaj, gdy mija 100 lat od czasu, 

kiedy wywodzący się ze Śląska Cieszyńskiego górnicy, hutnicy, rzemieślnicy, 

górale, nauczyciele i uczniowie ramię w ramię z mieszkańcami innych dzielnic 

Polski wyruszyli, aby walczyć o całość i niepodległość Rzeczypospolitej, ich 

ofiara zasługuje na najwyższy hołd i trwałą pamięć. Nigdy już bowiem nie 

pozwoli ona odmówić Ślązakom prawa do bycia i nazywania się Polakami. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy humanitarnej 

mieszkańcom objętego konfliktem zbrojnym Obwodu Donieckiego 

na Ukrainie (druk IV/904): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – na początku 

wspomniałem, iż w sesji uczestniczą Panie z Ukrainy, Taisa Bratasiuk i Taisa 

Aleksiejewa. Uprzejmie proszę Panie o zabranie głosu. 
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[?] - przedstawiła sytuację uchodźców z obwodu Donieckiego i Ługańskiego 

oraz Krymu, których liczna przekroczyła 100 tys. …[przerwa w nagraniu]… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

[przerwa w obradach] 

 

- radny Grzegorz Wolnik –…na sali jest w tej chwili 28 radnych. 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Województwa Śląskiego na 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby 

radnych wybieranych w okręgu wyborczym w wyborach do 

Sejmiku Województwa Śląskiego (druk IV/863): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – Państwo pamiętają, 

że na poprzedniej sesji uchwała nie uzyskała powodzenia. Na początku lipca 

zorganizowałem spotkanie z udziałem Komisarza Wyborczego, Dyrektora 

Wojewódzkiego Biura Wyborczego, Pana Marszałka, Dyrektora Wydziału 

Nadzoru Prawnego i Właścicielskiego oraz Pana Mecenasa Koczara. Po 

wymianie poglądów wszyscy zgodzili się, że wyłączną właściwością Sejmiku 

jest podjęcie takiej uchwały. Projekt uchwały na dziś brzmi dokładnie tak 

samo jak w czerwcu. Z analizy Wojewody i Wojewódzkiego Komisarza 

Wyborczego wyszło, że demografia na tyle się zmieniła, że w przyszłej 

kadencji radnych będzie 45, a nie 48. Wszystkim radnym zostały przesłane 

materiały uzupełniające, które dostarczył Pan Dyrektor Litewka. Czy jest 

potrzebne jeszcze jedno wprowadzenie w tej sprawie ? … Jeśli nie ma takich 

zgłoszeń uprzejmie proszę o przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów… 

 

- radny Grzegorz Wolnik – głosowanie odbyło się w ramach wspólnego 

posiedzenia z Komisją Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego i opinia 

jest pozytywna. 

 

- radny Piotr Czarnynoga – w imieniu klubu PiS oświadczam, że nie 

poprzemy tego projektu uchwały. Powodem jest istniejący stan prawny, który 

pozwala na znaczące odstępstwa od rzeczywistości, w której to rzeczywistości 
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liczba mieszkańców jest powszechnie znana i dość łatwa do policzenia. Nie 

może być tak, że ustawodawca neguje dane GUS-u, a polega na danych z 

rejestru wyborców, które w znaczący sposób odbiegają od danych GUS, ale 

też od dostępnej wiedzy na temat faktycznej liczby mieszkańców. Nie 

będziemy głosować przeciwko stanowi prawnemu, więc pozostaje nam 

wstrzymać się od głosu, co proszę przyjąć jako sprzeciw wobec złego prawa w 

ważnej dla mieszkańców Śląska i jakości samorządu kwestii. 

 

- radny Artur Warzocha – w pełni podzielam argumentację poprzednika, ale 

chcę powiedzieć, że będę głosował jako chyba jedyny z klubu PiS przeciwko 

tej uchwale, po to tylko żeby dać wyraz temu, iż nie zgadzam się z dalszym 

marginalizowaniem i deprecjonowaniem regionu częstochowskiego. Nie 

wypracowano odpowiedniego modelu aby reprezentatywność tak ważnego 

regionu i miasta miała lepszą reprezentację. Jeśli negatywne zjawiska, jak 

depopulacja, będą się pogłębiały to za kilka kadencji może nikt nie 

reprezentować mieszkańców regionu częstochowskiego. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  17 

przeciw 2 

wstrzym. 12 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Biura Regionalnego 

Województwa Śląskiego w Brukseli (druk IV/870): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ma zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o opinię Komisji 

Współpracy Zagranicznej i Integracji Europejskiej … opinia pozytywna … 

oraz Komisji Statutowo-Regulaminowej… 

 

- radny Michał Wójcik – komisja proponuje wprowadzenie dwóch poprawek – 

§ 3 ust. 1 dodać słowa: w szczególności. Jeżeli chodzi o § 3 ust. 1 pkt 1 jest 

propozycja dodania jeszcze jednego ciała, mianowicie Europejskiego Komitetu 

Ekonomiczno-Społecznego. 

 

- Marszałek Mirosław Sekuła – wydaje się, że propozycje Komisji poprawią 

jakość uchwały – jako cały Zarząd nie mieliśmy okazji się nimi zająć, ale 

proszę o ich przegłosowanie. 
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Głosowanie nad pierwszą poprawką do statutu Biura Regionalnego 

Województwa Śląskiego w Brukseli (w § 3 ust. 1 po słowie należy dodać słowa: 

w szczególności): 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad drugą poprawką do statutu Biura Regionalnego Województwa 

Śląskiego w Brukseli (w § 3 ust. 1 po słowach Komitet Regionów dodać 

Europejski Komitet Ekonomiczno-Społeczny): 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

Głosowanie nad uchwałą (wraz z przyjętymi poprawkami): 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia 

wojewódzkiej jednostki organizacyjnej pod nazwą „Śląskie 

Centrum Przedsiębiorczości” (druk IV/871 a): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – autopoprawkę, którą 

awizował Pan Marszałek, Państwo Radni otrzymali. Myślę, że jest pełna 

jasność. Czy jest potrzebne wprowadzenie ? … Nie ! Proszę o opinię Komisji 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna ! Opinia 

Komisji Statutowo-Regulaminowej … pozytywna. Czy ktoś indywidualnie 

chciałby zabrać głos ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

przekształcenia Ośrodka Leczniczo-Rehabilitacyjnego dla Dzieci 

Kamieniec-Zbrosławice w spółkę z ograniczoną 

odpowiedzialnością ze 100 % udziałem Województwa Śląskiego 

(druk IV/874): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Proszę o przedstawienie stanowiska 

Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia … pozytywna … oraz 

Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów … pozytywna. Czy ktoś indywidualnie 

chciałby zabrać głos ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie rozszerzenia działalności Centrum 

Leczenia Oparzeń w Siemianowicach Śląskich (druk IV/872): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o przedstawienie 

stanowiska Komisji Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia … opinia jest 

pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

przez Wojewódzki Szpital Chorób Płuc im. dra Alojzego Pawelca 

w Wodzisławiu Śląskim, w drodze przetargowej, na czas 

oznaczony 10 lat, byłej jadalni kuchennej z przeznaczeniem na 

prowadzenie Pracowni Tomografii Komputerowej (druk IV/875): 
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- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy jest potrzebne 

wprowadzenie ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Polityki Społecznej i 

Ochrony Zdrowia … opinia pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby 

zabrać głos ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia obszaru ograniczonego 

użytkowania dla „Budowy drogi publicznej Drogowej Trasy 

Średnicowej Katowice-Gliwice Część „Zachód” od km 5+320,00 do 

km 8+119,85 (odcinek G1)” (druk IV/877): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o opinie: Komisji 

Środowiska i Gospodarki Wodnej … pozytywna …. Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna. Czy ktoś 

indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia obszaru ograniczonego 

użytkowania dla Międzynarodowego Portu Lotniczego „Katowice” 

w Pyrzowicach (druk IV/879): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ma zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o opinie: Komisji 

Środowiska i Gospodarki Wodnej … pozytywna … Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego … opinia pozytywna. Indywidualnie 

pragnie zabrać głos Pani Radna Dziuk… 

 

- radna Barbara Dziuk – mam pewne wątpliwości co do procedowania, 

ponieważ dwukrotnie zwracałam się do Pana Marszałka, aby temat był 
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procedowany przez Komisję Środowiska przy konsultacjach społecznych, tym 

bardziej że pamiętamy artykuły z prasy. Ponadto, czy zostały zrobione nowe 

pomiary hałasu, bo miały być, ponieważ termin ważności poprzednich się 

skończył. Jak wygląda procedura wykupu gruntów ? Nie zostało to określone, 

mieszkańcy nie wiedzą jak to będzie postępować. Większość twierdzi, że 

odszkodowania, których będą musieli dochodzić na drodze sądowej, i tak 

wezmą prawnicy. Można tak procedować, aby na komisjach rozwiać 

wątpliwości, a przede wszystkim, Panie Marszałku, należałoby się spotkać z 

ludźmi. 

 

- Marszałek Mirosław Sekuła – do dyspozycji Państwa Radnych był prezes 

GTL wraz ze współpracownikami. Oczywiście zdarza się tak, że komisje 

obradują równolegle i przed tym Sejmikiem tak było, ale najlepiej aby 

wypowiedział się sam prezes GTL, który jest tu z nami… 

 

- Pan Artur Tomasik, Prezes GTL S.A. – dlaczego strefa powstaje ? Bo takie 

jest prawo ochrony środowiska, które zobowiązuje zarządzającego portem do 

tego żeby strefę utworzyć i to jest podstawa prawna do występowania o 

odszkodowania. Każdy mieszkaniec, który znajdzie się w strefie będzie miał 

wypłacone odszkodowanie jeśli będzie zasadne. Spółka jest przygotowana na 

to, ma zabezpieczone środki. Pomiary hałasu – złożona do Urzędu 

Marszałkowskiego dokumentacja zawierała prognozę hałasu, który będzie na 

rok 2020 i te najgorsze parametry, które były potrzebne do utworzenia izolinii 

i strefy – ta dokumentacja została dostarczona. Myślę, że tutaj nie można 

kwestionować całej procedury związanej z utworzeniem strefy, zwłaszcza, że 

materiały zostały złożone 2 lata temu i konsultacje społeczne zostały 

przeprowadzone. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/25/2/2012 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 24 sierpnia 2012 roku w 

sprawie wykonania „Planu gospodarki odpadami dla 

Województwa Śląskiego 2014” (druk IV/878): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ! Uprzejmie proszę o opinię Komisji Środowiska i 
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Gospodarki Wodnej … opinia pozytywna … Czy ktoś indywidualnie chciałby 

zabrać głos ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian składu Rady 

Nadzorczej Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Katowicach (druk IV/876): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Uprzejmie proszę o opinię Komisji 

Środowiska i Gospodarki Wodnej … opinia pozytywna … Czy ktoś 

indywidualnie chciałby wystąpić ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  29 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Czerwionka-Leszczyny (druk IV/880): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Środowiska i 

Gospodarki Wodnej … pozytywna … Ktoś indywidualnie chciałby wystąpić ? 

… Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 



31 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Wodzisław Śląski (druk IV/881): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy 

wprowadzenie… ? … Nie ma takiej prośby ! Opinia Komisji Środowiska i 

Gospodarki Wodnej pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos 

w tej sprawie ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Zabrze (druk IV/882): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy 

wprowadzenie…? … Nie ma takich zgłoszeń ! Opinia Komisji Środowiska i 

Gospodarki Wodnej pozytywna. Indywidualne wystąpienia ? … Nie ma 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Myszków (druk IV/883): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – wprowadzenie…? 

Nikt nie prosi ! Opinia Komisji Środowiska Gospodarki i Wodnej pozytywna. 

Indywidualne wystąpienia ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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24. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Suszec (druk IV/884): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Środowiska i 

Gospodarki Wodnej pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać 

głos ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Miedźno (druk IV/885): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy tym razem 

wprowadzenie ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Środowiska i 

Gospodarki Wodnej pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać 

głos ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zweryfikowanej propozycji 

planu Aglomeracji Pawłowice (druk IV/896): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – wprowadzenie, 

rozumiem, nie jest potrzebne ? … Opinia Komisji Środowiska i Gospodarki 

Wodnej jest pozytywna. Indywidualnie ktoś chciałby zabrać głos ? … 

Zgłoszeń nie ma ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 
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wstrzym. 0 

 

 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu przyznawania 

stypendiów w ramach projektu „Nauka drogą do sukcesu na 

Śląsku – VI edycja” (druk IV/886 a): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – projekt zawiera 

autopoprawkę, którą sygnalizował wcześniej Pan Marszałek. Czy 

wprowadzenie w związku z tym jest konieczne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia 

Komisji Edukacji, Nauki i Kultury … pozytywna … Komisji Budżetu, Skarbu 

i Finansów … pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos ? … 

Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

28. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Kłobuckiemu na realizację zadania pod nazwą: 

„Remont cząstkowy nawierzchni drogi powiatowej nr 2047S 

Libidza-Pierzchno-Grodzisko” (druk IV/887): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

tym razem jest konieczne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Budżetu, 

Skarbu i Finansów … opinia pozytywna … Komisji Rozwoju … pozytywna. 

Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma takich zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  35 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

29. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej Gminie Wisła w kwocie 860.000 złotych 

z przeznaczeniem na przebudowę kompleksu małych skoczni 

narciarskich w Wiśle (druk IV/889): 
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- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów … pozytywna … Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji … 

pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma takich 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

30. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/49/4/2014 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 7 kwietnia 2014 roku 

w sprawie uchwalenia Programu rozwoju bazy sportowej 

z uwzględnieniem dofinansowania z Ministerstwa Sportu 

i Turystyki na rok 2014 zmienionej uchwałą Nr IV/51/17/2014 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 2 czerwca 2014 roku 

(druk IV/897): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów … pozytywna … Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji … również 

pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma takich 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

31. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2014-2025 (druk 

IV/898): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów … pozytywna … oraz tych komisji, które z własnej inicjatywy tym 
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problemem się zajęły ?… Nie ma takich zgłoszeń. Czy ktoś indywidualnie 

chciałby zabrać głos ? … Również nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 10 

 

 

32. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2014 rok (druk IV/899): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów … pozytywna … oraz tych komisji, które z własnej inicjatywy tym 

projektem się zajęły ?… Nie ma zgłoszeń. Czy ktoś indywidualnie chciałby 

zabrać głos ? 

 

- radny Jan Kawulok – zwróciłem na komisji uwagę na punkt: podniesienie 

kapitału zakładowego Szpitala Chorób Płuc w Siewierzu – o 200 tys. zł, bo tak 

naprawdę jest to przekazanie środków na wynagrodzenia. W poprzednim 

miesiącu Zarząd już podnosił kapitał tej spółki o 100 tys. zł. Mamy na dobrą 

sprawę tylko i wyłącznie pokrywanie bieżących problemów finansowych. Ten 

przykład powinien nas zobligować do tego by przy każdym przekształceniu 

postawić sobie pytanie co będzie po przekształceniu ? Czy będziemy do 

wszystkich dopłacać ? Wyrażam zaniepokojenie dalszym losem szpitali, które 

są przekształcane bez analizy czy po przekształceniu faktycznie będzie dobrze. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 0 

wstrzym. 12 

 

 

33. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 

długoterminowego na wydatki majątkowe Województwa Śląskiego 

w roku budżetowym 2014 (druk IV/900): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów … pozytywna … Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji 
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…pozytywna … oraz Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

…pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma takich 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 9 

wstrzym. 1 

 

 

34. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2014 rok (druk 

IV/894): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Budżetu, Skarbu i 

Finansów … pozytywna … oraz Komisji Edukacji, Nauki i Kultury … opinia 

pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma takich 

zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

35. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia organizatorom 

publicznego transportu zbiorowego zadań własnych Województwa 

Śląskiego (druk IV/888): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest konieczne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego … pozytywna. Czy ktoś indywidualnie 

chciałby zabrać głos ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 



37 

wstrzym. 0 

 

 

36. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych odcinków dróg 

powiatowych w Bielsku-Białej do kategorii dróg wojewódzkich 

(druk IV/892): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie ? 

… Nie jest potrzebne ! … Opinia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego … opinia pozytywna. Czy ktoś indywidualnie chciałby ? … 

Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

37. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia niektórych odcinków 

drogi wojewódzkiej nr 942 w Bielsku-Białej kategorii dróg 

wojewódzkich (druk IV/893): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego … opinia jest pozytywna. Czy ktoś 

indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

38. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/48/15/2006 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 22 maja 2006 roku w 

sprawie Zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 

publicznego zasobu mieszkaniowego Województwa Śląskiego 

zmienionej uchwałami Sejmiku Województwa Śląskiego: Nr 

III/7/10/2007 z dnia 18 kwietnia 2007 roku i Nr IV/48/8/2014 z dnia 

10 marca 2014 roku (druk IV/891): 
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- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie 

jest potrzebne ? … Nie ma zgłoszeń ! Opinia Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego … pozytywna. Indywidualne wystąpienia ? 

… Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

39. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany przedstawiciela Sejmiku 

Województwa Śląskiego w Radzie Społecznej Wojewódzkiego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej Nr 1 im. prof. Józefa Gasińskiego 

w Tychach (druk IV/895): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – w związku ze 

złożoną rezygnacją zachodzi konieczność uzupełnienia składu rady według 

wcześniej przyjętego parytetu … Dokumentacja w tej sprawie jest w 

Kancelarii, kompletna. Czy jest potrzebne wprowadzenie ? … Czy ktoś 

chciałby indywidualnie zabrać głos w tym punkcie ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

40. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na 

Marszałka Województwa Śląskiego (druk IV/905): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie ze 

strony Komisji Rewizyjnej jest potrzebne ? … Nie ma takich zgłoszeń ! Czy 

ktoś indywidualnie chciałby wystąpić ? … Nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 0 

wstrzym. 8 
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41. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na 

Marszałka Województwa Śląskiego (druk IV/906): 
 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – czy wprowadzenie ze 

strony Komisji Rewizyjnej jest konieczne  ? … Nie ma zgłoszeń ! Czy ktoś 

indywidualnie chciałby zabrać głos ? … Również nie ma zgłoszeń ! 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 9 

 

 

42. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
 

Przedstawił Marszałek Mirosław Sekuła [sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 

do protokołu sesji]… 

 

- radny Piotr Czarnynoga –…Zarząd w okresie między sesjami podjął ponad 

390 uchwał, więc jest naturalne, że chcielibyśmy wiedzieć więcej o sprawach 

ważnych dla województwa. Dwa pytania: uchwała 1295 – mam pewien 

dyskomfort, bo po raz trzeci proszę o dokładną informację o zmianach w 

Regulaminie Organizacyjnym Urzędu Marszałkowskiego, bo nie wiemy jaki 

mają charakter. Pytanie drugie: jest uchwała 1306, która zaniepokoiłaby 

każdego z nas gdybyśmy poznali szczegóły – wszczęcie postępowania 

administracyjnego o zwrot środków z płatności ze środków europejskich, 

nieprawidłowo wykorzystanych przez beneficjenta – Gminę Pszczyna na 

renowację Stajni Książęcych. Czy w konsekwencji nie my poniesiemy straty z 

tego tytułu, w końcu kompleks zamkowy należy do nas … I proszę o brak 

złośliwości Panie Marszałku. Czy radni PiS nie mają prawa interesować się 

sprawami województwa, bo wychodzą i pytają ? Przedłużamy sesję, ale te 2 

godziny szermierki słownej, którą toczyliśmy, to Pan wywołał stawiając 

kontrowersyjną tezę. 

 

- radny Jan Kawulok – odnośnie służby zdrowia, chciałbym ten wątek 

pociągnąć, bo zdaję sobie sprawę, że w pewnych obszarach zarządzania spółka 

będzie formą lepszą, a pewnych spzoz. Spróbujmy się zastanowić kiedyś nad 

plusami i minusami każdej formy. Widzę bowiem, że odchodzimy od 

twierdzenia, że panaceum na wszelkie kłopoty służby zdrowia będzie spółka. 

Dzisiaj ostrożniej już o tym mówimy, ale nadal brakuje merytorycznej, 
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wyważonej dyskusji. W piątek na komisji zadałem pytanie czy kontrakt 

Szpitala im. Leszczyńskiego będzie przeniesiony na klinikę, bo jeżeli nie, to ta 

uchwała nie ma sensu – dziś Pan Marszałek zdjął tą uchwałę, nie wiem czy 

miało na to wpływ moje pytanie, ale nie starajmy się tutaj nie boksować tymi 

złośliwościami. 

 

- radny Michał Wójcik – mam pytanie o Stadion Śląski – ile pozwów zostało 

złożonych ? Składam to pytanie od kilku lat, bo już się pogubiłem na jakim 

etapie prawnym jesteśmy. Także chodzi mi o pozwy i wnioski składane do 

prokuratury, bo podobno było tam zagrożenie życia i zdrowia. Jeśli wnioski 

nie zostały złożone, to dlaczego, jeśli tak, to ile i w jakiej sprawie ? 

 

- Marszałek Mirosław Sekuła – oczywiście, że jestem przekonany, że każdy 

występujący działa w imię troski o województwo, więc przepraszam za te 

żarciki. Dziś rano Pani Przewodnicząca Komisji Zdrowia zapytała, w związku 

z tą dyskusją na komisji i innymi wątpliwościami, czy nie wycofalibyśmy 

punktu dotyczącego Szpitala im. Leszczyńskiego. Uznaliśmy, że jeżeli jeszcze 

są niedomówienia, to lepiej to zdjąć i wyjaśnić wątpliwości. Na pewno nie jest 

tak, że ktokolwiek, komukolwiek zabrania zadawania pytań – kluby 

opozycyjne mają trochę gorszą sytuację, że nie mają na swoich posiedzeniach 

do dyspozycji Marszałka, czy członków Zarządu i przepływ informacji jest 

wolniejszy. 

 

- Pan Krzysztof Dzierwa, Sekretarz Województwa – zmiany organizacyjne 

wprowadzone uchwałą Zarządu polegały na połączeniu dwóch komórek 

organizacyjnych: Biura ds. Stadionu i Wydziału Inwestycji od dnia 1 sierpnia 

– nie nastąpiło zwiększenie zatrudnienia, ograniczono stanowisko kierownicze 

o jeden etat. 

 

- Pan Arkadiusz Chęciński, Członek Zarządu Województwa – Pszczyna – 

jest to sytuacja kiedy następuje korekta. Nie ma wyboru w takich sytuacjach, 

niezależnie kogo ta korekta dotyczy. Gmina będzie musiała zwrócić około 40 

tys. zł. Wszystkich korekt jest około 1 % w stosunku do projektów 

realizowanych w ramach RPO – wynika to z prawa zamówień publicznych. 

Stadion Śląski – wniosek złożono w ubiegłym tygodniu, jest też pozew 

wzajemny, który musi zostać złożony do 12 września. To są duże ilości 

dokumentów, ale dzięki ich analizie można było wnieść doniesienie do 

prokuratury na Mostostal Zabrze za narażenie zdrowia i życia oraz za stratę 

wielkich rozmiarów. Mamy protokoły z badań i według tej wiedzy, 

niezależnie od pewnych doniesień prasowych, nigdy winowajcami nie byli 

pracownicy Urzędu, czy członkowie Zarządu, a tylko i wyłącznie wykonawca. 

Wygląda na to, że przeprowadzono złe badania łączników, tzw. krokodyli, i 

nie nadawały się one do użycia. Najważniejszy jest pozew wzajemny, bo to 
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jest kwota w tej chwili około 100 mln zł, którą będziemy dochodzić od 

wykonawcy. Mamy nowe materiały, więc będziemy chcieli wzruszyć sprawę 

dotyczącą postępowania zabezpieczającego. Jest kilka małych spraw 

związanych z podwykonawcami, m.in. z Fabudem. 

 

 

43. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Grzegorz Wolnik – chciałem się zwrócić do Zarządu z prośbą o 

objęcie jakby szczególnym nadzorem tych projektów drogowych czy też 

przygotowania tych  projektów drogowych, które znalazły się na liście 

projektów kluczowych w Nowej Perspektywie Finansowej. Mówię o tym ze 

względu na to, że akurat w moim bezpośrednim obszarze zainteresowania leży 

droga 925, która jest na tejże liście i ona została bardzo mocno nadszarpnięta, 

że tak powiem, w trakcie budowy autostrady. Chwałaż Panu, że autostrada 

powstała, ale dziś musimy, musimy po prostu te standardy wyrównywać. Jest 

to tym bardziej istotne, że można zyskać przecież zewnętrzne finansowanie. 

Natomiast no jakby nie widzę w tej chwili, żeby Zarząd Dróg Wojewódzkich 

wykonywał jakieś takie bardzo istotne ruchy. Próbowałem się dowiedzieć – 

nie dowiedziałem się, a zatem proszę właśnie o to, żeby te projekty, które są 

na liście projektów kluczowych do RPO objąć szczególną opieką Zarządu, 

także żeby można było zacząć je realizować już w najbliższym czasie. 

 

- radny Janusz Buzek – odczytał interpelacje w sprawie trzykrotnego 

zwiększenia Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz w projekcie budżetu na 

2015 rok środków własnych Województwa dla Regionalnego Ośrodka Kultury 

w Bielsku-Białej na realizację cyklicznego Festiwalu Tydzień Kultury 

Beskidzkiej [złożone na piśmie]. 

 

- radny Piotr Czarnynoga – zwracam się do Pana Marszałka Mirosława 

Sekuły w trybie interpelacji na podstawie artykułu 18j Statutu Województwa 

Śląskiego. Zwracam się do Pana w następującej sprawie: w dniu 5 kwietnia 

2013 roku Sejmik Województwa Małopolskiego przyjął jednogłośnie 

deklarację nr 6/13 w sprawie organizacji Mistrzostw Europy w Piłce Nożnej w 

Chorzowie w 2020 roku. W jej treści czytamy, że organizacja Mistrzostw 

Europy w Piłce Nożnej w Chorzowie to szansa nie tylko dla Śląska i jego 

mieszkańców. Sejmik Województwa Małopolskiego deklaruje także ścisłą 

współpracę z Samorządem Województwa Śląskiego w tej sprawie. 

Równolegle podjęta uchwała przez nasz Sejmik w sprawie wyrażenia poparcia 

dla kandydatury Województwa Małopolskiego w staraniach o Zimowe 

Igrzyska Olimpijskie w 2022 roku została zniweczona przez wynik 

referendum mieszkańców Krakowa. Jakie starania poczynił Zarząd 

Województwa Śląskiego, aby deklaracja zaprzyjaźnionego Sejmiku nie została 
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zmarnowana czy też zaprzepaszczona? Proszę o odrębne wyszczególnienie 

osiągnięć Zarządu Województwa w sprawie dokończenia przebudowy 

Stadionu Śląskiego, a osobno w sprawie starań i zabiegów podejmowanych u 

organizatorów Mistrzostw Europy w Piłce Nożnej 2020 roku [interpelacja 

złożona na piśmie]. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik – chciałam złożyć wniosek w 

imieniu Klubu Sojuszu Lewicy Demokratycznej do Pana Przewodniczącego 

od strony formalnej, a do Pana Marszałka od strony merytorycznej w 

nawiązaniu do wcześniejszych rozmów na ten temat o umieszczenie w 

porządku obrad wrześniowej sesji w tym drugim terminie merytorycznym 

punktu dotyczącego GPW S.A. w proponowanym przeze mnie brzmieniu: „o 

stabilności dostarczania wody dla Aglomeracji Śląskiej przez GWP S.A. w 

świetle negatywnych wyników kontroli NIK ze szczególnym uwzględnieniem 

celowości aktualnie opracowywanej strategii inwestycyjnej i cenowej spółki, 

przyszłych zamierzeń Marszałka Województwa dotyczących zaopatrzenia w 

wodę i pilnej potrzeby wdrożenia mechanizmu  nadzoru władz Samorządu 

Województwa nad ceną wodny dostarczaną odbiorcom hurtowym…” I to jest 

skrót tych podpunktów, o które wnoszę i ja wiem, że nie muszę składać tego w 

formie pisemnej, wypełniając wymóg proceduralny, ale żeby się gdzieś nie 

zapomniało i utrwaliło, Panie Przewodniczący. 

 

- radna Barbara Dziuk – odnośnie GPW, to również mam prośbę, aby w 

temacie przekształceń, bo to co zostało zaprezentowane na Komisji Ochrony 

Środowiska, żeby również postarać się o stanowiska wszystkich związków 

zawodowych, bo jak wiem, jak mam informację, nie jest to tak bardzo czysto i 

bardzo dobrze przeprowadzone, także bardzo proszę Panie Marszałku, my 

sprawujemy nadzór nad właśnie tą działalnością GPW, żeby była pełna 

informacja, bo dochodzą mnie niepokojące stanowiska związków 

zawodowych, jak również pracowników. 

 

- radny Andrzej Gościniak, Przewodniczący Sejmiku – odbyliśmy 

konferencję prasową z Panem Marszałkiem odnośnie Roku Henryka Sławika, a 

Państwo otrzymali dziś informację na temat tego, co już się odbyło, m.in. 

odsłonięcia tablicy. W dniu dzisiejszy na Sali Sejmu Śląskiego zdemontowano 

rusztowani, a więc zakończyły się prace rewaloryzacyjne świetlika i innych 

elementów. Od jutra firma ma zająć się pracami związanymi ze stolarką. 

Prawdopodobnie na październik sala będzie gotowa. Szanowni Państwo 

otrzymali też dziś pismo przypominające o obowiązku złożenia ostatniego 

oświadczenia majątkowego na dwa miesiące przez końcem kadencji, a więc na 

dzień 21 września br. 

 

44. Zakończenie sesji – godz. 16
20

. 


